
PROTOKÓŁ Nr XVII/12

z XVII posiedzenia Rady Gminy Mielnik
w dniu 24 października 2012 roku.

Sesja Rady Gminy Mielnik rozpoczęła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy o godz.  903, 
zakończyła się o godz. 1316

Lista radnych i zaproszonych gości znajduje się w załączeniu do protokołu.

Do punktu 1.

Otwarcia  XVII  sesji  Rady  Gminy  Mielnik  dokonał  jej  Przewodniczący  Pan  Jan 
Zduniewicz.
Pan Przewodniczący powitał radnych i gości obecnych na sesji. Stwierdził, że na ustawowy 
skład Rady 15 radnych, w sesji uczestniczy 15 radnych.

Na protokolanta obrad Przewodniczący powołał Panią Elżbietę Szymańską. 

Do punktu 2.

Pan Wójt Gminy wniósł o zdjęcie z porządku obrad następujących punktów:

Pkt.13 - Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy położonej w w Niemirowie
Pkt.14 - Podjęcie uchwały w sprawie zmiany nazwy Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i  

  Rekreacji i uchwalenia statutu
oraz o uzupełnienie porządku obrad o punkt:  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli  
przystąpienia gminy Mielnik w charakterze Partnera do projektu “Trasy rowerowe w Polsce  
Wschodniej”  realizowanego  w  ramach  Osi  priorytetowej  V:  Zrównoważony  rozwój  
potencjału  turystycznego  opartego  o  warunki  naturalne,  Działanie  V.2  Trasy  rowerowe  
Programu Operacyjnego Rozwój Polski Wschodniej.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  wprowadziła  do  porządku 
obrad  propozycje zgłoszone przez Pana Wójta.
Ustalony porządek obrad XVII sesji Rady Gminy brzmi następująco:

1. Otwarcie sesji.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Informacja Wójta o pracy między sesjami.
5. Interpelacje i zapytania radnych.
6. Podjęcie  uchwały w sprawie  finansowania  realizacji  projektu pn.  Przeciwdziałanie 

wykluczeniu cyfrowemu w Gminie Mielnik.
7. Podjęcie uchwały w sprawie finansowania realizacji  projektu pn. Słoneczne Dachy 

Mielnika.
8. Podjęcie  uchwały  o  zmianie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  opłat  za  niektóre 

świadczenia udzielane przez przedszkole publiczne prowadzone przez Gminę Mielnik
9. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmian  w  Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  Gminy 

Mielnik na lata 2012-2020.
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2012.
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie trybu prac nad projektem 

uchwały  budżetowej  i  szczegółowości  materiałów  informacyjnych  towarzyszących 
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projektowi budżetu.
12. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  określenia  szczegółowych  zasad,  sposobu  i  trybu 

udzielania ulg w spłacie należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, 
przypadających  Gminie  Mielnik  i  jej  jednostkom  podległym  oraz  warunki 
dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie 
pomoc publiczną.

13. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  woli  przystąpienia  gminy  Mielnik  w 
charakterze  Partnera  do  projektu  “Trasy  rowerowe  w  Polsce  Wschodniej” 
realizowanego  w  ramach  Osi  priorytetowej  V:  Zrównoważony  rozwój  potencjału 
turystycznego opartego o warunki naturalne, Działanie V.2 Trasy rowerowe Programu 
Operacyjnego Rozwój Polski Wschodniej.

14. Informacja z wykonania budżetu gminy oraz realizacji  inwestycji  i  remontów za I 
półrocze 2012r.

15. Informacja  o  realizacji  zadań  oświatowych  za  rok  szkolny  2011/2012  z 
uwzględnieniem wyników sprawdzianów i egzaminów.

16. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z działalności za I półrocze 2012r.
17. Informacja dotycząca analizy oświadczeń majątkowych złożonych Wójtowi Gminy i 

Przewodniczącemu Rady Gminy w 2012r.
18. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
19. Wolne wnioski.
20. Zakończenie obrad.

Pan  Przewodniczący  Rady poinformował,  że  na  terenie  gminy  gości  delegacja  ze 
Stowarzyszenia Przyjaciół Parku Narodowego Jasmund na Rugii w Niemczech. W trakcie 
dzisiejszej sesji członkowie delegacji spotkają się z radnymi i gośćmi obecnymi na sesji. 

Do punktu 3.

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że protokół z XVI sesji Rady Gminy jest 
wyłożony na sali  obrad i jeżeli  do końca sesji  nie zostaną zgłoszone do niego uwagi lub 
poprawki, zostanie on przyjęty w takiej formie, w jakiej go sporządzono.

Do punktu 4.

Pan Wójt przedstawił informację o swojej pracy między sesjami:

1) W  gminie,  w  omawianym  okresie,  odbyły  się  następujące  imprezy  rozrywkowe: 
Biesiada  Mielnicka,  Dożynki  w  Moszczonie  Królewskiej,  “Jesienne  Nutki”  w 
Wilanowie oraz “Wesoła Jesień” w Radziwiłłówce.

2) W okresie tym  mieliśmy również uroczystości związane z 90-leciem OSP Mielnik. To 
bardzo  ważna  rocznica  w życiu  naszej  społeczności,  bo  dotyczyła  stowarzyszenia, 
które przez tak długi okres czasu chroni i broni mienie mieszkańców naszej gminy. 
Dotyczy to wszystkich jednostek OSP na terenie naszej gminy.

3) Odbyło się zebranie wiejskie w Mielniku w sprawie omówienia I etapu kanalizacji, 
której budowę rozpoczęliśmy na ulicach Polna, Sadowa, Miodowa. Jak zakończą się 
tam  prace,  budowniczy  przejdą  na  ulicę  Brzeską.  Inwestycja  ta  absorbuje  dużo 
naszych sił, są kłopoty związane z zaszłościami lat poprzednich, głównie lat 80-tych, 
kiedy wykonywano pewne instalacje i nie mamy dobrej dokumentacji na ten temat. 
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Dotyczy to wodociągu i  instalacji  energetycznych w ziemi.  Przy prowadzeniu prac 
ziemnych powoduje to częste awarie.

4) Delegacja  z  gminy,  w której  uczestniczył  Pan Wójt,  była  z  wizyta  w Niemczech. 
Dzisiejsza  wizyta  delegacji  z  Niemiec  jest  efektem  naszego  wyjazdu.  Goście  z 
Niemiec będą przebywać na terenie naszej gminy przez 2 dni. Dzisiaj, po spotkaniu z 
Radą, będą zwiedzać gminę. Chcemy pokazać nasze najpiękniejsze miejsca, potem w 
programie wizyty będzie praca na kopalni kredy. Razem z Panem Prezesem Banachem 
przejdziemy projektowaną ścieżkę edukacyjną, goście z Niemiec chcą nam pomóc od 
strony merytorycznej  w jej  przygotowaniu.  Później,  o  godz.  1600,  jest  spotkanie  w 
ODZM, na które Pan Wójt zaprosił obecnych na sesji. Jutro do południa goście będą 
zwiedzać  Św.  Górę  Grabarkę,  Drohiczyn  i  Ciechanowiec,  a  po  obiedzie  będzie 
spotkanie robocze, w trakcie którego ustalane zostan ą zasady i zadania do programu 
“Europa  dla  Obywateli”,  o  którego  dofinansowanie  chcemy  wspólnie  wystąpić  w 
przyszłym roku.

5) Odbyło  się  spotkanie  z  przedstawicielem  właściciela  kopalni  Panem Banachem w 
sprawie  wykorzystania  kopalni.  Ustalono,  że  kopalnia  przekaże  gminie  wszystkie 
certyfikaty dotyczące jakości kredy,  bo w trakcie  rozmów na Rugii  okazało się, że 
tamtejsza kopalnia ma takie same certyfikaty jakie my posiadamy,  a ich kreda jest 
wykorzystywana do celów leczniczych.  Oznacza to,  że nasza kreda ma takie  same 
właściwości jak niemiecka, trzeba tylko pracy aby to uruchomić. Z Panem Prezesem 
Banachem jest również uzgadniane przygotowanie upoważnienia dla Gminy Mielnik 
do  korzystania  z  terenów  kopalni  na  cele  edukacji  i  wystawiennicze.  Te  tereny 
kopalni, po wyłączeniu ich z eksploatacji górniczej, zostaną przekazane na własność 
Gminie Mielnik.

6) Pan Wójt, na prośbę Rady Sołeckiej w Niemirowie, uczestniczył w dwóch zebraniach 
dotyczących  Wspólnoty  Gruntowej  tej  wsi.  Doprowadzono  do  wyboru  Zarządu 
Wspólnoty. Pan Wójt uważa to za sukces, bo od 10 lat wspólnota ta nie potrafiła się 
zebrać i wybrać zarządu i zarządzać posiadanym majątkiem.

7) Pan  Wójt  uczestniczył  w  oficjalnym  otwarciu  Opery  i  Filharmonii  Podlaskiej.  W 
jednym, wydzielonym sektorze, znajduje sie specjalna wystawa, której znaczącą część 
stanowią nasze rekwizyty filmowe pozyskane ze Studia “Zodiak”.  Większość osób 
biorących udział w otwarciu odwiedziła tę wystawę i miała dobra opinię na ten temat.

8) Odbyło  się  spotkanie  z  Dyrektorem  Regionalnego  Zarządu  Gospodarki  Wodnej. 
Odwiedziliśmy  wszystkie  miejsca  na  terenie  gminy,  które  są  dla  nas  istotne. 
Uzyskaliśmy wstępną zgodę na piśmie na możliwość usytuowania w Topolinie stałego 
miejsca na przystań dla łodzi i kajaków oraz na plażę w nieodległym terenie. Również 
wstępnie  dostaliśmy zgodę na  usytuowanie  w przyszłości  mostu  w miejscu,  gdzie 
obecnie jest przeprawa promowa w Mielniku. Pan Dyrektor zgodził się również na 
zmianę miejsca przeprawy promowej w Niemirowie. Uzyskaliśmy również wstępną 
zgodę na usytuowanie kładki pieszo-rowerowej w Niemirowie.

9) Pan Wójt uczestniczył w spotkaniach dotyczących gospodarki śmieciowej.

10) 15 października odbyła się w Białymstoku, z naszego powództwa, pierwsza rozprawa 
sądowa w sprawie niewłaściwego, niezgodnego z dokumentacją, wykonania zaplecza 
sportowego przy stadionie w Mielniku. Następna rozprawa odbędzie się 22 listopada, 
zostało przesłuchanych 7 świadków, będą przesłuchiwani następni świadkowie. Sąd 
powoła rzeczoznawców do oceny stanu technicznego zaplecza.
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11) Po  spotkaniu  wszystkich  gmin  w  Siemiatyczach,  dotyczącym  realizacji  sieci 
szerokopasmowej,  zrezygnowaliśmy  z  przydziału  zabezpieczanej  na  te  potrzeby 
częstotliwości,  ponieważ  nastąpiła  zmiana  decyzji  co  do  technologicznej  strony 
realizacji tego przedsięwzięcia. Zdecydowaliśmy się, że nie będziemy tego robić na 
zasadzie fal radiowych, zrobimy to w światłowodach.

12) W dniu wczorajszym gościł  w Mielniku Komendant  Straży Granicznej,  odbyło  się 
tutaj  spotkanie  szefostwa  Podlaskiego  Oddziału  Straży  Granicznej  i  Oddziału 
Brzeskiego SG ze strony białoruskiej. Pan Wójt uczestniczył w tym spotkaniu. Cieszy 
to, że coraz więcej grup wybiera Mielnik na miejsce spotkań i realizację swoich zadań.

13) Pan  Wójt  odnosząc  się  do  różnych  wypowiedzi  i  emocji  dotyczących  sprawy 
“Słonecznych  Dachów  Mielnika”  przypomniał,  że  na  każdym  etapie  informował 
radnych o tym, gdzie szukamy środków. Stwierdził, że czasami smutno jest, że ktoś, 
kto przez lata odpowiadał za pozyskiwanie środków, później udaje, że nie wie jak to 
jest  ze  składaniem  wniosków  i  jak  bywa  z  ich  realizacją.  Dzisiaj  w  tej  sprawie 
podejmujemy kolejną próbę, może będzie ona bardziej skuteczna niż dotychczasowe i 
uda nam się uzyskać dofinansowanie. Zapewnił,  że dołoży starań abyśmy w końcu 
dostali środki na ten cel.

Pan  Wójt  poprosił  o  życzliwe  przyjęcie  delegacji  z  Niemiec.  Są  oni  bardzo 
zainteresowani  współpracą  z  nami,  stąd  szybko  odpowiedzieli  na  nasze  zaproszenie. 
Deklarują  pomoc  ze  swojej   strony  i  ta  wizyta  może  zadecydować  o  dalszej,  ściślejszej 
realizacji wspólnych zamierzeń.

Rada Gminy przyjęła do wiadomości informację Wójta Gminy o jego pracy w okresie 
między sesjami.

Do punktu 5.

Interpelacja Nr 53/12 Pani Aliny Hackiewicz-Stępień
Wnoszę o poprawę bezpieczeństwa ruchu drogowego na drodze Mielnik-Niemirów poprzez 
ustawienie  nowych  tzw.  słupków  prowadzących.  Aktualne  stare,  betonowe  słupki,  bez 
elementów odblaskowych nie spełniają swojej roli.
Proszę o wymianę lub odnowienie starych co ułatwi kierującym, szczególnie w porze nocnej i 
trudnych warunkach atmosferycznych orientacje co do szerokości drogi i jej przebiegu.
Proszę o pisemną odpowiedź.

(w zał. na str...........prot.)

Interpelacja Nr 54/12 Pani Aliny Hackiewicz-Stępień
Wnoszę  o  poprawę  stanu  nawierzchni  dróg  na  terenie  Niemirowa.  Szczegolnie  problem 
dotyczy ulic:  Brzeskiej,  Szpitalnej,  Zamkowej – dziury w nawierzchni  są coraz większe i 
niebezpieczne. Bardzo proszę o niezwłoczne zajęcie się problemem często zgłaszanym przez 
mieszkańców.
Proszę o pisemną odpowiedź.

(w zał. na str...........prot.)

Pan Sefan Troc
Mając na uwadze pismo, które otrzymali radni i sołtysi w sprawie zgłoszenia wniosków do 
budżetu  roku przyszłego  Pan radny uznał,  że  w budżecie  gminy jest  tyle  zaplanowanych 
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inwestycji, że nie będzie dokonywał nowych zgloszeń. 
Po posiedzeniu Komisji i otrzymaniu ankiety od Pana Wójta, widząc co się znalazło w tej 
ankiecie – praktycznie koncert życzeń, zgłasza wniosek o ujęcie w budżecie gminy na 2013 r. 
następujących zadań dotyczących wsi Moszczona Królewska:

1. Remont schodów na górę w Prowałach.
2. Wykonanie zadaszenia na studzience przy źródle w Prowałach.
3. Dokończenie remontu dróg na łąkach.
4. Udrożnienie rowu głównego przy remontowanej drodze.
5. Wywiezienie kamieni z drogi za stodołami i od strony łąk i dożwirowanie drogi w 

kierunku zachodnim.
6. Dożwirowanie drogi za stodołami od strony lasu.
7. Dokończenie odkrzaczania drogi żwirowej w Końskich Górach.
8. Zagospodarowanie poddasza świetlicy wiejskiej.
9. Ułożenie asfaltu na drodze Moszczona Królewska-Osłowo.

W związku z tym, że nie złożyłem zadań inwestycyjnych Gminy Mielnik na 2013r., proszę o 
uwzględnienie w budżecie na 2013r. W miarę możliwości powyższych wniosków, które są
głównie remontami.

(w zał. na str...........prot.)

Zapytanie Pana Władysława Stankiewicza
Poinformował,  że koń hodowcy z terenu naszej gminy – Pana Stanisława Drozdowskiego, 
radnego gminy, zajął I miejsce na tegorocznej wystawie koni zimnokrwistych. Jest to sukces 
osobisty hodowcy i rolnika, jest to również promocja naszej gminy. Jest przyjęte od wielu lat, 
że poszczególni wójtowie i burmistrzowie nagradzają swoich hodowców nagrodą rzeczowa.
Czy Pan Wójt widzi możliwość wynagrodzenia naszego hodowcy i rolnika?

Zapytanie Pani Marii Boguszewskiej
Problem  bezdomnych  psów  w  gminie  i  w  Mielniku  był  i  jest  aktualny.  Próbowano  go 
rozwiązać poprzez odławianie i odwożenie do “schronisk” - bezskutecznie. Jest tych zwierząt 
coraz więcej – zostawiają je turyści, rozmnażają się. Bezdomne, głodne psy atakują wszystko 
aby  przeżyć,  człowieka  też.  Wypadek  z  ubiegłego  tygodnia,  gdzie  starsza  Pani  została 
zaatakowania  i  pogryziona  przez  psa  na  ulicy.  Czy  władze  gminy  podjęły  jakiekolwiek 
działania,  aby  zapobiec  kolejnej  tragedii?  Uważam,  że  niezwłocznie  należy  rozpocząć 
budowę schroniska dla bezdomnych zwierząt.
Panie Wójcie, proszę przekonywać radnych do budowy schroniska, tak jak do Trylogii.

Zapytanie Pani Aliny Hackiewicz-Stępień
1. Pytanie  dotyczy  realizacji  interpelacji  zgłoszonej  w  dniu  28.09.2011r.  w  której 

wnosiłam o rozszerzenie Profilaktycznego Programu Zdrowotnego dla mieszkańców 
Gminy  Mielnik  na  lata  2009-2004  o  bezpłatne  szczepienia  ochronne  przeciwko 
zakażeniom pneumokokom dla wszystkich  niemowląt  i  dzieci  z  największej  grupy 
ryzyka tj. w wieku do 2 lat. Uzupełnienie Programu o bezpłatne szczepienia wysokiej 
klasy  szczepionką  przeciwko  pneumokokom skierowane  do  niemowląt  i  dzieci  w 
wieku do 2 lat jest zgodne z zapotrzebowaniem mieszkańców gminy i w znacznym 
stopniu  wpłynie  na  ochronę  zdrowia.  Sprawa  toczy  się  ponad  rok  –  rodzice 
zainteresowani tym programem często pytają kiedy wejdzie w życie.

2. W związku z planowanym przeniesieniem przedszkola do budynku szkoły Pani radna 
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zapytała o sytuację pracowników zatrudnionych w przedszkolu. Czy zmiany te będą 
wiązały się  z  redukcja zatrudnienia?  Jeśli  tak,  to  czy są rozpatrywane  możliwości 
zatrudnienia tych osób na innych stanowiskach pracy?

Zapytanie Pana Lucjana Kożuchowskiego
Kto jest odpowiedzialny za nadzór nad rozbudową świetlicy i realizacją budowy remizy w 
Pawłowiczach? Budowa ta przebiega bardzo skandalicznie i jest na tym samym etapie prac 
(wylane ławy) już od trzech tygodni .

Zapytanie Pana Zbigniewa Jonio
Pan radny zapytał czy powrócą pojemniki na papier, bo ludzie, zwłaszcza starsi pytają o to. 
Osoby te nie są w stanie dostarczyć papieru do ZGK.

Zapytanie Pana Witolda Terebuna
1. Czy zostanie ogrodzony zbiornik  przeciwpożarowy w Wilanowie? Już dwa tygodnie 

temu miało to zostać zrobione.
2. Już ponad rok temu zabrana została budka telefoniczna przy świetlicy w Wilanowie, 

pozostała po niej dziura i nikt tego nie naprawia.
3. Pan radny poprosił o szerszą informację dla radnych na temat ostatniego zebrania w 

Tokarach i powstania tam jakiegoś domu pomocy społecznej.

Zapytanie Pani Marii Boguszewskiej
Droga dojazdowa do pól, łączącą ulicę Piaskową i drogę “Werhurna” wymaga odkrzaczenia. 
Rolnicy mają problem z dojazdem z większym sprzętem rolniczym typu rozrzutnik obornika, 
siewnik. Czy w chwili obecnej jest możliwość odkrzaczenia najbardziej uciążliwego odcinka 
drogi tzw. wąwozu, znajdującego się za posesją Radka Łucewicza?

Zapytanie Pana Kazimierza Toboty
Przy okazji prac kanalizacyjnych na ul. Polnej okazało się, że są odcinki kanału burzowego 
zatkane całkowicie, część zaś jest zatkana w 2/3. Należy bezwzględnie przed zimą oczyścić te 
kanały, bo inaczej woda zniszczy wykopy robione pod kanalizację. 

Pan Przewodniczący Rady zapytał  czy ZGK dysponuje sprzętem pozwalającym oczyścić 
kanały burzowe, ponieważ sytuacja ta dotyczy nie tylko ulicy Polnej ale generalnie całego 
Mielnika.

Zapytanie Pana Stefana Troca
Samorządy  różnego  szczebla  zaczęły  występować  przeciwko  płaceniu  “janosikowego”. 
Patrząc na to, co proponuje Minister Finansów na następny rok, to Gmina Mielnik dostanie 
tylko subwencję oświatową i parę złotych z dochodów od osób fizycznych. Biorąc pod uwagę 
że “janosikowego” zapłacimy ponad 2 mln. zł, to w sumie dostaniemy 337.694 zł. Samorządy 
zaczęły się temu sprzeciwiać, czy samorząd Mielnika włączył się do tego sprzeciwu ?

Zapytanie Pani Marii Boguszewskiej
Droga dojazdowa do 2 posesji przy ulicy Piaskowej – do posesji Pani Barbary Hackiewicz i 
Państwa Nikitorowiczów jest w bardzo złym stanie: doły,  pokruszony asfalt itp. i wymaga 
pilnej naprawy. Czy jest możliwość naprawy tego przed okresem zimowym?
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Do punktu 6.

Projekt  uchwały  w  sprawie  finansowania  realizacji  projektu  pn.  Przeciwdziałanie 
wykluczeniu cyfrowemu w Gminie Mielnik uzyskał pozytywną opinię komisji Rady Gminy.

Pan Wójt  Gminy poinformował,  że  w par.3  uchwały  powinien  znajdować  się  zapis,  że 
wysokość dofinansowania gminy wyniesie minimum 15 %. Jeśli ktoś z radnych nie dokonał 
tej  korekty na Komisjach,  to  powinien  zrobić  to  teraz.  Jest  to  projekt,  który ma głównie 
wesprzeć naszą szkołę i inne placówki edukacyjne.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  podjęła  uchwałę  Nr 
XVII/108/12 w prawie finansowania  realizacji  projektu pn.  Przeciwdziałanie  wykluczeniu 
cyfrowemu w Gminie Mielnik.

(w zał. na str...........prot.)

Do punktu 7.

Projekt  uchwały  w  sprawie  finansowanie  realizacji  projektu  pn.  Słoneczne  Dachy 
Mielnika uzyskał pozytywną opinię komisji Rady Gminy.

Pan Wójt Gminy
Projekt uchwały jest kolejną próbą wykorzystania środków, które Urząd Marszałkowski chce 
przeznaczyć  na  wsparcie  indywidualne  mieszkańców,  czyli  na  dofinansowanie  budowy 
kolektorów  słonecznych  na  budynkach  prywatnych.  Czas  na  składanie  wniosków  na  ten 
konkurs jest do końca października br. Do wniosku zaakceptowaliśmy wszystkie budynki, na 
które były zrobione wcześniej ankiety oraz dodatkowo dopisano do tej listy inne zgłoszenia. 
Dokumentacja do złożenia wniosku jest już gotowa. Trudno będzie pozyskać środki na ten 
cel, bo wiele gmin będzie przystępowało do tego konkursu. Nam potrzeba dofinansowania w 
wysokości  koło  3,5  mln,zł.  Żeby  zwiększyć  swoje  szanse,  podejmujemy  dzisiaj  uchwałę 
zabezpieczając dodatkowe 10% udziału naszej gminy w tym finansowaniu.  Łącznie 25 % 
dofinansowania do tego wniosku to 1 mln.210 tys.zł., z czego 10 % pokryłaby gmina a 15 % 
to udział własny każdego właściciela posesji, na której będą montowane solary.  Dzięki tej 
uchwale i zabezpieczeniu środków w przyszłym budżecie możemy dostać dodatkowe 10 % 
przy ocenie naszego wniosku. Składając wniosek w sposób mocny będziemy akcentowali 
sprawę,  że  jest  nam  to  bardzo  potrzebne  aby  utrzymać  certyfikat  o  właściwościach 
leczniczych klimatu Mielnika i w sprawach naszych starań o uzdrowisko.

Pan Stefan Troc
Zapytał, czy jeśli otrzymamy środki na solary to obejmie to wszystkie złożone wnioski przez 
mieszkańców,  te  wcześniej  składane i  te  obecnie.  Do tej  pory było  różnie,  wybierano 50 
wniosków złożonych w pierwszej kolejności. Pan radny uważa, że sytuacja w tej  sprawie 
powinna być jasna i bez niedomówień.

Pan Wójt Gminy
Poinformował, że różne były warunki złożenia projektów na solary,  w zależności od tego, 
gdzie je składaliśmy. Np. w projekcie transgranicznym podane były jasne warunki kto może 
otrzymać  dofinansowanie  a  kto  nie,  w  projekcie  składanym  obecnie  do  Urzędu 
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Marszałkowskiego  też  nie  wszyscy  otrzymają  dofinansowanie.  Urząd  Marszałkowski 
wykluczył wszystkie budynki, gdzie jest prowadzona działalność gospodarcza. Okazało się, 
że w ten sposób wykluczone zostały wszystkie budynki, gdzie prowadzona jest działalność 
agroturystyczna. Ponieważ osoby świadczące usługi agroturystyczne stanowią liczną grupę w 
naszej gminie, rozważamy możliwość utworzenie programu (tak jak przy oczyszczalniach), 
żeby wesprzeć tę grupę osób (kwaterodawcy i osoby prowadzące działalność gospodarczą) 
aby nie byli wykluczeni z możliwości uzyskania dofinansowania do kolektorów słonecznych. 
Różne instytucje w których ubiegaliśmy się o dofinansowanie miały różne wymagania. Stąd 
jest tak wiele różnych informacji  co do solarów. Każdy,  kto daje pieniądze,  stawia swoje 
własne wymagania.
Na pytanie Pani Aliny Hackiewicz-Stępień czy osoby mające dom w trakcie budowy mogą 
ubiegać się o dofinansowanie, Pan Wójt odpowiedział, że nie.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych  podjęła  uchwałę  Nr 
XVII/109/12 w sprawie finansowania realizacji projektu pn. Słoneczne Dachy  Mielnika.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 8.

Projekt uchwały w par.1 pkt 3 dotyczącym stawki za każdą rozpoczętą godzinę zajęć 
ponad  czas  przeznaczony  na  realizację  podstawy programowej  w  wysokości  1  zł.  został 
negatywnie zaopiniowany przez Komisje Rady.

Komisje pozytywnie zaopiniowały propozycję Pani radnej Marii Boguszewskiej aby 
stawka ta wynosiła 0,80 zł. za godzinę.

Pan Wójt zaproponował radnym aby omawiając tę uchwałę rozdzielić kwotę stawki za jedna 
godzinę  pobytu  od sprawy przeniesienia  przedszkola  do budynku  szkoły.  O przeniesieniu 
przedszkola można podyskutować w sprawach różnych. Przy stawce 1 zł. w skali miesiąca 
dochód  budżetu  będzie  wyższy  o  200  zł.  Analizując  wzrastające  koszty  związane  z 
funkcjonowaniem  i  użytkowaniem  przedszkola,  propozycja  wzrostu  stawki  jest  jak 
najbardziej uzasadniona. Warto również zastanowić się czy za rok, przy ciągłym wzroście 
kosztów utrzymania, nie przyjdzie nam podnosić stawki z 80 groszy na 1,20 zł. Może więc 
lepiej jest zrobić to wolniej i po trochę.

Pani Maria Boguszewska
Pani  radna  przypomniała,  że  na  posiedzeniach  Komisji  problem  ten  był  bardzo  szeroko 
omawiany. Pani radny podtrzymała swój wniosek z posiedzenia komisji dotyczący obniżenia 
stawki do 80 groszy za godzinę, zaapelowała aby nie szukać oszczędności na Przedszkolu. 
Stwierdziła, że jako radna wstydzi się takiego postępowania, a uzyskanie kwoty 200 zł. w 
skali miesiąca to są żarty w odniesieniu do budżetu gminy.

Pan Władysław Stankiewicz
Stwierdził, że kwestia finansowa nie ma tutaj tak wielkiego znaczenia. W sytuacji, kiedy Pan 
Premier poinformował, że gminy otrzymają dużo większe subwencje do przedszkola, to nie 
wypada w trakcie roku szkolnego zmieniać stawkę. Jeśli chciano to zrobić, to trzeba było 
dużo wcześniej, przed rozpoczęciem roku szkolnego.
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Pani Alicja Sawczuk – Dyrektor Zespołu Szkół w Mielniku
Poinformowała, że we wrześniu i październiku nie są pobierane opłaty, ponieważ poprzednia 
uchwała obowiązywała tylko do końca sierpnia br. Do czasu podjęcia nowej uchwały nie ma 
podstawy prawnej do pobierania opłaty.

Pan Przewodniczący  Rady i  Pan Wójt  Gminy powitali  przybyłą  na  sesję  delegację  ze 
Stowarzyszenia Przyjaciół Parku Narodowego Jasmund na Rugii w Niemczech w składzie:

1. Pan Manfred Kutscher - Prezes Stowarzyszenia
2. Pan Peter Ditrich - Skarbnik Stowarzyszenia
3. Pani tłumacz - pracownik Muzeum Kredy na Rugii

Pan  Manfred  Kutscher  podziękował  za  zaproszenie  do  Mielnika,  stwierdził,  że  celem 
przyjazdu jest poznanie naszej gminy i zobaczenie tego, co wspólnie możemy zrobić. 
Na prośbę Pana Wójta Pan Manfred Kutscher przedstawił historię zorganizowania Muzeum 
Kredy  i  poinformował  o  zasadach  finansowych,  na  jakich  jest  ono  prowadzone  przez 
Stowarzyszenie Parku Narodowego Jasmund. Muzeum powstało przy udziale środków z Unii 
Europejskiej, otwarto je w 2005r. i rocznie przyjmuje około 20 tys. zwiedzających. Muzeum 
otrzymuje  także  niewielkie  wsparcie  finansowe  od  firmy  OMYA.  Pan  Prezes  Kutscher 
przedstawił  lecznicze zastosowanie kredy zwłaszcza w chorobach reumatycznych  (okłady) 
oraz w kosmetyce.

Pani Alina Hackiewicz -Stępień poinformowała o zastosowaniu rokitnika, który jest również 
wykorzystywany na Rugii.

Pan Manfred Kutscher stwierdził, że jest wiele możliwości wykorzystania kredy i rokitnika 
i dużo pomysłów rozwija się wokół tych dwóch rzeczy.

Pan Przewodniczący Rady podziękował gościom z Niemiec za wizytę na sesji Rady, życzył 
im przyjemnego pobytu w naszej gminie, po czym delegacja opuściła salę obrad.

(po przerwie)

Pani Alicja Sawczuk – Dyrektor Zespołu Szkół
Uzasadniła  potrzebę  wzrostu  opłaty  za  przedszkole.  Za  pieniądze  uzyskane  z  tego  tytułu 
dzieci z przedszkola co miesiąc jeżdżą na basen (nie ponosząc kosztów transportu).Chcemy 
nadal  to  utrzymać,  po III  klasie  większość dzieci  potrafi  już pływać.  Dzieci  –  młodsza  i 
starsza grupa mają lekcje języka angielskiego, rytmikę, lekcje religii na życzenie rodziców. 
Rodzice  nie  ponoszą  za  to  żadnych,  dodatkowych  opłat,  jest  to  w  ofercie  przedszkola. 
Propozycję  opłaty  Pani  Dyrektor  przedstawiła  rodzicom,  nie  mieli  oni  zastrzeżeń  w  tej 
sprawie. Pani Dyrektora stwierdziła, że chciałby tak ludzi uczyć, żeby ludzie nie chcieli nic 
za darmo. Na wszystko trzeba zapracować, a jak ma się swoje dzieci, to każdy z nas wie, że 
wykłada się na nie pieniądze. Jest za tym, żeby pomóc wszystkim potrzebującym, tym, którzy 
nie radzą sobie.  Nie należy jednak uszczęśliwiać ludzi na siłę.  Kogo stać na opłatę,  to ją 
zapłaci, kogo nie stać, pomóżmy mu.
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Pan Kazimierz Tobota
Odnosząc się do wypowiedzi Pani dyrektor stwierdził, że jest w nim pewna niekonsekwencja. 
Opłata jest ustalona równo dla wszystkich, dlatego też należałoby zróżnicować opłatę, tak aby 
osoby niezamożne płaciły mniej. 

Pani Dyrektor Sawczuk  poinformowała,  że w treści uchwały są uwzględnione zniżki dla 
poszczególnych grup osób np. z racji ilości dzieci uczęszczających do przedszkola. Ponadto 
można otrzymać pomoc z GOPS, duża liczba dzieci nie płaci za posiłki.

Pan Sławomir Pytel
Stwierdził,  że  radnym  jest  obecnie  znany  tylko  kawałek  uchwały,  dotyczący  opłat.  Cała 
uchwała  bardziej  naświetliłaby  sytuację  i  byłoby  wiadomo  nad  czym  głosują.  Poprosił  o 
przedstawienie całej uchwały w tej sprawie.

Pan Sekretarz Gminy
Przypomniał,  że  radnym  znana  jest  treść  uchwały,  ponieważ  sami  ją  podjęli  w  2011r. 
Uchwała  ta  zawiera  kwestie  pomocowe,  przy  posiadaniu  drugiego  dziecka  opłata  jest 
zmniejszona o 25 %, w sytuacji  3 i  4 dziecka opłat  zmniejszona jest  o 50 %. Dzisiejszą 
uchwałą  regulujemy  tylko  kwestie  odpłatności.  Państwo  wszystkim  dzieciom  gwarantuje 
edukację i opiekę na 5 godz., natomiast do rady gminy należy ustanowienie odpłatności za 
okres powyżej 5 godzin. Tak robią wszystkie gminy, nie tylko u nas.

Pan Stefan Troc
Stwierdził,  że  zgadza  się  z  tym,  co  powiedziała  Pani  Dyrektor.  Nie  rozumie  stanowiska 
niektórych radnych. Nie można od kilku lat utrzymywać podatków i opłat  na tym samym 
poziomie.  Na terenie  gminy  działa  dużo  programów wspierających  najuboższych,  w tym 
program dożywiania dzieci. Podwyżka 20 groszy nie jest aż tak duża, nie było sprzeciwu ze 
strony rodziców. Nie podnosząc opłat w trakcie kadencji spowodujemy to, że później trzeba 
będzie podnieść opłaty o dużo wyższą kwotę.

Pan Przewodniczący Rady
Budżet jest nasz, myślenie o sprawach naszych mieszkańców też jest naszym obowiązkiem. 
Zawsze trzeba jednak rozważać jedno i drugie. Zdaniem Pana Przewodniczącego nie jest to 
znacząca podwyżka. Są pewne mechanizmy, które w przypadku wielodzietności, regulują i 
pomagają. Dobrze, że ponad obowiązkowy program w przedszkolu są dodatkowe zajęcia, o 
których mówiła Pani Dyrektor Szkoły. To kształci i przygotowuje, w jednym z następnych 
punktów porządku sesji będzie mowa o osiągnięciach, jakie później ma szkoła.

Pani Maria Boguszewska
Stwierdziła, że nie przekonują ją dotychczasowe argumenty w sprawie podniesienia opłaty. 
Jesteśmy w momencie, kiedy po raz pierwszy w dziejach tego ustroju z budżetu państwa w 
2013r. mają być przekazane pewne kwoty dla samorządów na utrzymanie przedszkoli. Chcąc 
utrzymać edukację na odpowiednim poziomie państwo musi dotować samorządy, bo są one 
biedne.  Pani radna stwierdziła,  że nie mówi tu o naszym samorządzie,  bo jest  on bogaty. 
Drugim argumentem za  niepodnoszeniem opłaty  jest  to,  że  nasz  budżet  nie  jest  biedny i 
ograniczony jak budżety sąsiednich gmin. Dzieci jest niewiele, na tak małą ilość dzieci nie 
warto upominać się o podwyżkę rzędu 200 zł. miesięcznie.
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Pani radna podtrzymała swój wniosek w sprawie obniżenia opłaty za przedszkole.

Pan Wójt Gminy
Stwierdził,  że  przy  ustalaniu  budżetu  chciałby  zobaczyć  to  bogactwo  gminy.  Nie  warto 
mówić o bogactwie gminy, bo radni doskonale wiedzą na czym to polega i jakie kwoty z tego 
tytułu musimy odprowadzać do budżetu państwa. Przy prowadzonych inwestycjach będziemy 
ściskać się aby jak najwięcej zrobić za te małe pieniądze, które nam zostaną. Jeśli chodzi o 
kwestie  bogactwa  gminy,  to  subwencja  oświatowa  jaką  otrzymujemy  z  budżetu  państwa 
stanowi 50 % tego, co wydajemy na oświatę. Z budżetu gminy dokładamy na oświatę około 
1,5 mln.złotych. Od strony zarządzania wygląda to trochę inaczej niż z perspektywy radnego, 
o czym Pan Wójt przekonał się będąc wcześniej radnym. Żeby dopiąć budżet i zrobić jak 
najwięcej, to liczy się każdy grosz. Są instrumenty pomocowe zapisane w tej uchwale i są 
instrumenty pomocowe w GOPS i uchwałach społecznych,  które tam,  gdzie rzeczywiście 
powstają problemy społeczne, można je zastosować.

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w wersji przygotowanej przez 
Wójta Gminy (z odpłatnością 1zł.)

Rada Gminy 6 głosami za, przy 5 głosach przeciw i 4 głosach wstrzymujących się, 
podjęła uchwałę  Nr XVII/110/12  o zmianie uchwały w sprawie ustalenia opłat za niektóre 
świadczenia udzielane przez przedszkole publiczne prowadzone przez Gminę Mielnik

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 9.

Projekt  uchwały  w  sprawie zmian  w  Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  Gminy 
Mielnik na lata 2012-2020 uzyskał pozytywną opinię wspólnych komisji Rady Gminy.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  podjęła  uchwałę  Nr 
XVII/111/12 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Mielnik na lata 
2012-2020 

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 10. 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2012 uzyskał pozytywną 
opinię wspólnych komisji Rady Gminy.

Pani Maria Boguszewska
Pani radna odniosła się do proponowanego remontu budynku Zespołu Szkół w Mielniku, w 
tym dobudowy piętra. Z prac Komisji Rady wynikało, że rozbudowa szkoły ma związek z 
potrzebami  przedszkola.  Panią radną bardzo to zabolało,  bo to jest  zła  decyzja.  Aktualnie 
przedszkole  posiada  budynek  przystosowany  na  potrzeby  placówki  wychowania 
przedszkolnego, są trzy sale zabaw, łazienka, zaplecze kuchenne, szatnia, korytarz. W miarę 
potrzeby prowadzone były prace remontowe wewnątrz i na zewnątrz budynku. Jest zadaszony 
taras na potrzeby zajęć i zabaw na świeżym powietrzu wraz z wyposażeniem sportowym na 
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placu zabaw. Dziecko w wieku przedszkolnym 3, 4 i 5-latek nie może przebywać w jednym 
budynku z dziećmi i młodzieżą z podstawówki i gimnazjum. Rozwój psychoruchowy takiego 
dziecka wymaga specyficznych warunków, prawie domowych. Poczucia bezpieczeństwa nie 
zapewni się w warunkach szkolnych – oddzielne wejścia, dobudówka kraty a nawet ekrany 
dźwiękoszczelne.  Powiększenie  przestrzeni  dla  tych  dzieci  nie  rozwiąże  problemów.  Pani 
radna stwierdziła, że występuje w obronie przedszkolaków przed przeprowadzką do budynku 
szkoły, ponieważ jest ekspertem w tej dziedzinie. Posiada doświadczenie zawodowe, przez 28 
lat  kierowała  placówką  wychowania  przedszkolnego  i  zna  potrzeby  dziecka  w  zakresie 
rozwoju  emocjonalnego,  psychicznego,  fizycznego  i  potrzeby  dotyczące  poczucia 
bezpieczeństwa  dzieci.  Pobyt  dzieci  w  tak  dużym  budynku  jak  Zespół  Szkół  będzie 
krzywdzący dla przedszkolaków. Nie można uzasadnić tego wysokimi kosztami utrzymania 
przedszkola. Pani radna zaapelowała do Pana Wójta aby nie oszczędzać na najmłodszych, nie 
tłumaczyć  radnym,  że  prowadzenie  przedszkola  w  oddzielnym  budynku  zwiększa  koszty 
finansowania  tej  placówki.  Lepszym  rozwiązaniem  jest  pozostawienie  dzieci  w 
dotychczasowym  budynku,  dostosowanym  do  ich  potrzeb  rozwojowych  i  wieku  i  nie 
planować  w  nim  żadnych  turystycznych  atrakcji  dla  ludzi  z  zewnątrz,  bo  nakładów  na 
turystykę mamy już dość . Do sprawy należy podejść zgodnie z przedwyborczą deklaracją.

Pani Alina Hackiewicz-Stępień
Stwierdziła, że nie zgadza się z wypowiedzią Pani Boguszewskiej. Pani radna rozmawiała z 
osobami pracującymi w przedszkolu i uzyskała wyjaśnienia, że planowane nowe warunki w 
szkole będą duże lepsze niż obecnie, sale mają być większe i przestronniejsze. W obecnym w 
przedszkolu  ściany wyłożone  są  panelami  plastikowymi  –  czy  nie  stanowi  to  zagrożenia 
pożarowego? W sali dla maluchów są filary,  nie jest to bezpieczne dla dzieci.  Pani radna 
wyraziła nadzieję, że warunki w nowej siedzibie przedszkola będą korzystniejsze dla dzieci i 
dla  wychowawców.  Dzieci  nie  będą  miały  możliwości  stykania  się  z  dziećmi  ze  szkoły, 
będzie oddzielne wejście. Posiłki będą miały przynoszone do sal. Pani radna zaapelowała o 
rozważenie pomysłu przeniesienia przedszkola do szkoły i zapewniła, że poprze ten zamiar.

Pan Wójt Gminy
Wyjaśnił, że nadbudowa w szkole nie ma związku z przeniesieniem przedszkola. Chodzi o to, 
że koszt jaki będziemy musieli ponieść na remont dachu będzie spory. Jeśli więc nawet nie 
będzie to wykorzystane na zajęcia, to może w tych pomieszczeniach będzie można prowadzić 
jakieś  warsztaty  np.  rzemiosła,  robótek  itp.  Pan Wójt  zapewnił,  że  nie  jest  to  tak,  że  za 
wszelką cenę chce dodać sobie roboty. Chodzi o to, że jeśli jest szansa pozyskania środków 
na  remont  czterech  budynków,  to  należy  z  niej  skorzystać.  Stwierdził,  ze  nie  chce 
wypowiadać  się  na  temat  aspektu  pedagogicznego  przeniesienia  przedszkola  do  szkoły, 
chociaż po rozmowie ze specjalistami,  ma swoje zdanie na ten temat.  Jest również ojcem 
dziecka, które uczęszcza do przedszkola i drugiego dziecka, które za rok również pójdzie do 
przedszkola.  Szukamy  różnych  możliwości  związanych  z  tym,  jak  wyrównać  te  nasze 
zaległości  związane  z  nieruchomościami.  Przejęte  budynki  po  straży  i  policji  należy 
wykorzystać, bo nie mogą one stać i niszczeć. W budynku policji planujemy urządzić siedzibę 
GOPS, jest to w centrum Mielnika, przy banku. Jeśli radni nie wyrażą zgody na nadbudowę 
budynku szkoły, to zostanie wykonany tylko remont dachu.

Pan Lucjan Kożuchowski
Zaproponował, aby temat remontu szkoły przenieść do innego punktu i rozważyć na innym 
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posiedzeniu, bo budzi to wiele kontrowersji.

Pan Wójt Gminy
Poinformował,  że  tak,  jak  przedstawiał  to  na  posiedzeniu  Komisji,  musimy  mieć 
dokumentację  potwierdzającą inwestycję  powyżej  1 mln.zł.,  żeby złożyć  nasz wniosek do 
Narodowego  Funduszu  Ochrony  Środowiska.  Na  projekt  poniżej  miliona  złotych  nie 
dostaniemy  dofinansowania.  Z  tego  powodu  chcieliśmy  pogrupować  te  cztery  budynki  i 
potraktować je jako jedną inwestycję. 
Odpowiadając Panu radnemu Kożuchowskiemu Pan Wójt poinformował, że sprawa remontu 
szkoły  (termomodernizacja  budynku  z  wymianą  kotłowni  i  modernizacją  i  ociepleniem 
dachu) jest niezależna od sprawy przeniesienie przedszkola. Sprawy te nie są ze sobą w żaden 
sposób związane.

Pani Dyrektor Zespołu Szkół
Poinformowała, że obecnie część zajęć dydaktycznych prowadzona jest w piwnicy szkoły. 
Pomieszczenia  tam są  dostosowane   do  prowadzenia  zajęć,  ale  jest  to  jednak  piwnica  i 
marzeniem  Pani  Dyrektor  jest,  aby  w  końcu  z  niej  wyjść.  W  planowanej  nadbudowie 
mogłyby  powstać  pracownie  językowe,  które  obecnie  mieszczą  się  w  piwnicy.  Jest  tam 
również świetlica i prowadzone są lekcje religii.  W piwnicy mogłyby się mieścić szatnie i 
takie jest przeznaczenie piwnicy.

Pani  Maria  Boguszewska  zapytała  gdzie  w  budynku  szkoły  miałoby  się  mieścić 
przedszkole.

Pani Dyrektor Zespołu Szkół odpowiedziała, że przedszkole byłoby na parterze, w 2 lub 3 
pomieszczeniach.

Pani Maria Boguszewska
Zaproponowała, aby sale z piwnicy przenieść do pomieszczeń planowanych dla przedszkola, 
a obecny budynek przedszkola wyremontować w ramach planowanego projektu. Z decyzją 
przeniesienia przedszkola nie należy się śpieszyć, sprawę trzeba dokładnie przekonsultować z 
radnymi a przede wszystkim z rodzicami. Zapytała o stanowisko rodziców w tej sprawie.

Pani Dyrektor Zespołu Szkół
Poinformowała, że w przedszkolu nie wystarczy remont. Jest to stary i zniszczony budynek, 
korytarze nie nadają się dla dzieci, są za wąskie, nie spełniają wymogów przeciwpożarowych.
Rodzicom na zebraniu przedstawiono te sprawę, nikt nie wypowiedział się na ten temat.

Pan Wójt poprosił o zakończenie dyskusji na temat przeniesienia przedszkola, bo nie jest to 
tematem posiedzenia. Zapewnił, że kiedy będą podejmowane decyzje w tej sprawie, to tylko 
temu tematowi zostanie poświęcono posiedzenie rady. 

Pan  Przewodniczący  Rady  zapytał  o  wysokość  dofinansowania  z  NFOŚ  na 
termomodernizację budynków.

Pan Wójt wyjaśnił, że wysokość jest różna, planujemy termomodernizację, pompy cieplne 
(odzyskiwanie energii) oraz wykonanie mieszkań socjalnych i komunalnych. Na każdą z tych 
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rzeczy jest inny rodzaj dofinansowania, od 50% do 85 %. 

Pan Przewodniczący Rady
Uznał  za  słuszny  zamysł  wyjścia  z  piwnicy  i  to  przekonuje  go  o  potrzebie  wykonania 
dokumentacji na nadbudowę i wykonanie nowego dachu w szkole. 

Rada Gminy 10 głosami za, przy 5 głosach wstrzymujących się, podjęła uchwałę Nr 
XVII/112/12 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012r.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 11.

Projekt  uchwały  w sprawie  zmiany  uchwały  w  sprawie  trybu  prac  nad  projektem 
uchwały  budżetowej  i  szczegółowości  materiałów  informacyjnych  towarzyszących 
projektowi budżetu uzyskał pozytywną opinię wspólnych komisji Rady Gminy.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  podjęła  uchwałę  Nr 
XVII/113/12 w  sprawie  zmiany  uchwały  w  sprawie  trybu  prac  nad  projektem  uchwały 
budżetowej  i  szczegółowości  materiałów  informacyjnych  towarzyszących  projektowi 
budżetu.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 12.

Projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  szczegółowych  zasad,  sposobu  i  trybu 
udzielania  ulg  w  spłacie  należności  pieniężnych  mających  charakter  cywilnoprawny, 
przypadających Gminie Mielnik i jej jednostkom podległym oraz warunki dopuszczalności 
pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną uzyskał 
pozytywna opinię wspólnych komisji Rady Gminy.

Pan Wójt Gminy udzielił wyjaśnień dotyczących projektu uchwały i uzasadnił konieczność 
jej podjęcia.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  podjęła  uchwałę  Nr 
XVII/114/12 w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w 
spłacie należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie 
Mielnik  i  jej  jednostkom podległym  oraz  warunki  dopuszczalności  pomocy  publicznej  w 
przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 13.

Pan Sekretarz  Gminy przedstawił  i  omówił  projekt  uchwały  w sprawie  wyrażenia  woli 
przystąpienia gminy Mielnik w charakterze Partnera do projektu “Trasy rowerowe w Polsce 
Wschodniej”  realizowanego  w  ramach  Osi  priorytetowej  V:  Zrównoważony  rozwój 
potencjału  turystycznego  opartego  o  warunki  naturalne,  Działanie  V.2  Trasy  rowerowe 
Programu Operacyjnego Rozwój Polski Wschodniej.
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Pan Kazimierz Tobota zaproponował, aby ścieżka rowerowa od Przedmieścia do Osłowa 
przebiegała Werhurną. Byłaby to trasa dużo atrakcyjniejsza niż ta zapisana w projekcie.

Pan  Sekretarz wyjaśnił,  że  jest  to  niemożliwe,  ponieważ  nie  krajobraz  decyduje  o  jej 
przebiegu lecz atrakcje  turystyczne.  Chodzi  o to aby wjechać do Mielnika,  zatrzymać  się 
(będą miejsca do postoju dla rowerzystów) zobaczyć i zwiedzić Mielnik.

Pani  Maria  Boguszewska zapytała  o  zobowiązania  finansowe  naszej  gminy  w  sprawie 
realizacji tego projektu. W projekcie uchwały brak jest zapisu na ten temat.

Pan Sekretarz Gminy
Uchwała  mówi  tylko  o  wyrażeniu  woli  przystąpienia,  stąd  brak  jest  w  niej  zapisów 
dotyczących zobowiązań finansowych.

Pani  Alina  Hackiewicz-Stępień zapytała  czy  znane  jest  już  miejsce  usytuowania  wiat  i 
postojów rowerowych.

Pan Sekretarz Gminy poinformował, że miejsca takie są już ustalone i nic już nie można 
zmienić. My przekazaliśmy propozycję lokalizacji takich miejsc na terenie naszej gminy.
W Niemirowie jest to przy planowanej kładce pieszo-rowerowej (musimy na ten cel pozyskać 
grunt),  w Sutnie  –  przy  świetlicy,  w  Mielniku  –  przy  ODZM, w Osłowie  i  Moszczonie 
Królewskiej  postoju nie  będzie i  ostatni  postój  przy Św.Górze Grabarce.  Do 15 listopada 
mamy podpisać porozumienie w tej sprawie, później będą przetargi. Zajmuje się tym Urząd 
Marszałkowski w Białymstoku.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  podjęła  uchwałę  Nr 
XVII/115/12 w sprawie wyrażenia woli przystąpienia gminy Mielnik w charakterze Partnera 
do  projektu  “Trasy  rowerowe  w  Polsce  Wschodniej”  realizowanego  w  ramach  Osi 
priorytetowej  V:  Zrównoważony  rozwój  potencjału  turystycznego  opartego  o  warunki 
naturalne,  Działanie  V.2  Trasy  rowerowe  Programu  Operacyjnego  Rozwój  Polski 
Wschodniej.

(w zał. na str............prot.)

(po przerwie)

Do punktu 14.

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że radni otrzymali Zarządzenie Nr 147/12 Wójta 
Gminy Mielnik w sprawie przyjęcia informacji z wykonania budżetu gminy oraz o przebiegu 
wykonania planu finansowego instytucji kultury za pierwsze półrocze 2012r.

(w zał. na str............prot.)

Pan  Wójt poinformował,  że  skład  orzekający  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w 
Białymstoku  w  dniu  6.09.2012r.  wydał  pozytywną  opinię  w  sprawie  przedłożonego 
sprawozdania.

(w zał. na str............prot.)
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Pani Maria Boguszewska
Zapytała o wysokość wydatków na promocję gminy oraz o wydatki w GOKSiR. W ocenie 
Pani radnej brak jest w materiałach uwidocznionej sumy 23705,05 zł.

Pan Wójt zaproponował aby Pani radna zgłosiła się po sesji do księgowości po informację w 
sprawie wydatków na promocję,  zaś jeśli  chodzi  o wydatki  w GOKSiR, to Pan Dyrektor 
udzieli w tej sprawie wyjaśnień na piśmie.

Pani Alina Hackiewicz-Stępień zapytała co wchodzi w pozycję zakupy różne w odniesieniu 
do budżetu GOKSiR.

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że Pani radna otrzyma w tej sprawie od Dyrektora 
GOKSiR wyjaśnienie na pismie.

Rada Gminy przyjęła  do wiadomości  informację z wykonania budżetu gminy oraz 
realizacji inwestycji i remontów za I półrocze 2012r.

Do punktu 15.

Pani Maria Boguszewska zapytała, czy podana w informacji liczba uczniów jest właściwa, 
ponieważ  jest  ona  taka  sama jak  w informacji  z  ubiegłego  roku.  Pani  radna  poprosiła  o 
informację na temat wykonania planu finansowego.

Pani  Dyrektor  Alicja  Sawczuk wyjaśniła,  że  liczba  ta  jest  dobra,  w  roku  ubiegłym  w 
informacji  podano  błędną  liczbę  uczniów.  Za  I  półrocze  br.  wykonano  52  %  budżetu, 
zaplanowano 3.063.555 zł. wykonano 1.582.688 zł. 

Pani Maria Boguszewska
Poprosiła,  aby  w  przyszłości  do  składanej  informacji  dołączona  była  również  informacja 
dotycząca finansów szkoły. Pani radna zapytała o wynik egzaminu gimnazjalnego.

Pani Dyrektor Alicja Sawczuk
Poinformowała, że w roku bieżącym wynik ten jest gorszy niż w poprzednich latach. Z języka 
angielskiego  wynik  jest  dobry,  natomiast  wyniki  z  języka  polskiego,  matematyki  i 
przedmiotów matematyczno-przyrodniczych jest niezadowalający, niższy niż w poprzednich 
latach. W związku z tym opracowano plan naprawczy. Analizowano przyczyny takiego stanu 
rzeczy i zostały one opisane w przedstawionej informacji. Zmieniła się formuła egzaminów, 
jest ich więcej i dla dzieci zrobiło się dodatkowe obciążenie. Dla dzieci o średnim i niskim 
potencjale  nowa formuła  egzaminów jest  bardzo obciążająca.  Ponadto  niektóre  dzieci  nie 
miały orzeczeń a powinny je mieć. Dziecko nie posiadające orzeczenia pisząc sprawdzian nie 
dostosowany do jego możliwości nie jest w stanie zrobić tego dobrze.
Pani Dyrektor zapewniła, że szkoła dołoży wszelkich starań żeby w roku przyszłym wyniki 
były  lepsze.  Cieszą  nas  dobre  wyniki  ze  sprawdzianu,  które  były  dużo  lepsze  niż  w 
poprzednich latach, cieszą wysokie wyniki z konkursów przedmiotowych.
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Pan Przewodniczący Rady życzył szkole osiągania jak najlepszych wyników, podziękował 
za  te  osiągnięcia  szkoły,  które  są  widoczne  na  tle  innych  placówek  oświatowych  w 
województwie. Stwierdził, że osobiście cieszy się tym, że szkoła jest aktywna w dodatkowych 
projektach,  dzięki  czemu pozyskiwane są pomoce naukowe i  angażowana jest  młodzież  i 
nauczyciele.

Rada Gminy przyjęła do wiadomości informację o realizacji zadań oświatowych za 
rok szkolny 2011/2012.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 16.

Pan Antoni Soszko – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Mielnik 
przedstawił sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z działalności za I półrocze 2012r.

(w zał. na str............prot.)

Rada Gminy przyjęła do wiadomości sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z działalności 
za I półrocze 2012r.

Do punktu 17.

Pan Przewodniczący Rady przedstawił radnym informację Naczelnika Urzędu Skarboweego 
w Siemiatyczach i Wojewody Podlaskiego o dokonanej analizie  oświadczeń majątkowych 
radnych,  osób  zobligowanych  ustawowo  do  składania  oświadczeń  oraz  Wójta  Gminy  i 
Przewodniczącego Rady Gminy.

(w zał. na str............prot.)

Pan Przewodniczący  Rady nie  miał  zastrzeżeń  do oświadczeń  złożonych  przez  radnych 
gminy.

Pan  Wójt  Gminy nie  wniósł  uwag  do  oświadczeń  majątkowych  złożonych  przez 
pracowników Urzędu Gminy i kierowników jednostek organizacyjnych gminy.

Do punktu 18.

Odpowiedź na interpelację nr 53/12 Pani Aliny Hackiewicz-Stępień
Interpelacja  ta  zostanie  skierowana  do  Powiatowego  Zarządu  Dróg  z  prośbą  żeby  to 
uwzględnili w swoich planach. 

Odpowiedź na interpelację nr 54/12 Pani Aliny Hackiewicz-Stępień
Są  ustalone  działania  w  sprawie  załatania  dziur  na  drodze.  Przed  Świętem  Wszystkich 
Świętych zostaną załatane największe dziury, później pozostałe, tam, gdzie jest to konieczne.

Odpowiedź na wniosek Pana Stefana Troca
Pan  Wójt  zapewnił,  że  drogę  z  Osłowa  do  Moszczony  Królewskiej  uwzględni  w 
perspektywicznych założeniach dotyczących dróg. Jeśli chodzi o szlak bunkrów, to jest już 
przygotowany przewodnik, który zostanie wydany I kwartale przyszłego roku. 
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Odpowiedź na zapytanie Pana Władysława Stankiewicza
Pan Wójt pogratulował Panu radnemu Drozdowskiemu zwycięstwa jego konia, zapewnił że 
rozważy sprawę możliwości nagrodzenia.

Odpowiedź na zapytanie Pani Marii Boguszewskiej
Problem  bezdomnych  psów  próbujemy  rozwiązać,  zastanawiamy  się  na  możliwościami 
prawnymi dającymi możliwość ich uśpienia, gdyż część z tych zwierząt można potraktować 
jako dzikie zwierzęta. Okazało się jednak, że nie ma takiej możliwości prawnej. W związku z 
tym będziemy szukać firm, które odłowiłyby te psy, zwłaszcza te zdziczałe.
Pan Wójt poinformował,  że w propozycji  zadań inwestycyjnych,  które otrzymali  radni do 
rozważenia,  jest  ujęta  budowa schroniska.  Pan Wójt  przypomniał,  że  już w 2010r.  chciał 
wprowadzić to zadanie do budżetu,  nie udało się wówczas osiągnąć porozumienia z radą. 
Wyraził nadzieję, że w tym roku będzie wszystkim łatwiej podjąć taką decyzję.

Odpowiedź na zapytanie Pani Aliny Hackiewicz-Stępień
W kwestii  rozszerzenia  programu profilaktycznych  szczepień  przeciw  pneumokokom Pan 
Wójt poinformował, że są to bardzo kosztowne szczepionki i radni będą o tym dyskutować 
przy uchwalaniu budżetu..
W  kwestii  zmian  kadrowych  związanych  z  ewentualnym  przeniesieniem  przedszkola  do 
budynku szkoły Pan Wójt poinformował, że na pewno nie uda się utrzymać kadry w całości, 
dotyczy to zwłaszcza pracowników kuchni, rozważamy możliwość zagospodarowania jednej 
z tych osób w innym miejscu pracy.

Odpowiedź na zapytanie Pana Lucjana Kożuchowskiego
Budowa w Pawłowiczach została wstrzymana, ponieważ ławy zostały źle wylane. Odbyło się 
spotkanie  z  przedstawicielem  firmy,  która  wygrała  przetarg.  Ustalono,  że  źle  wykonane 
fundamenty zostaną wyburzone i następnie wylane od nowa.
Na tej budowie codziennie jest ktoś z pracowników Urzędu Gminy, budowa jest cały czas 
nadzorowana.
W Sutnie też były problemy z rozbudową świetlicy,  na nasz wniosek wykonawca dokonał 
poprawek i teraz ta budowa idzie już bardzo dobrze i szybko. 

Odpowiedź na zapytanie Pana Zbigniewa Jonio
Pojemniki z papierem nie wrócą już na ulice. Jeśli ktoś ma więcej papieru i nie jest w stanie 
samodzielnie go dostarczyć do ZGK, może tam zadzwonić i umówić się na odbiór papieru 
przy okazji odbierania śmieci z posesji.

Odpowiedź na zapytanie Pana Witolda Terebuna
Dyrektor  ZGK poinformował,  że materiał  na ogrodzenie jest  u stolarza i  przeciągnęły się 
prace  związane  z  wyprawieniem drewna na  listwy ogrodzeniowe.  Ogrodzenie  nie  będzie 
robione z siatki, będą 3 rzędy 12 centymetrowych listw. Pan Dyrektor zapewnił, że dołoży 
starań aby w przyszłym tygodniu wykonać ogrodzenie.
Jeśli chodzi o dziurę po zlikwidowanej budce telefonicznej, to Pan Wójt przekaże tę sprawę 
do wyjaśnienia.
W związku z tym, że duża część budynku po szkole w Tokarach była nie wykorzystana Pan 
Wójt  podjął  decyzję  wydzierżawienia  tej  części  budynku  Stowarzyszeniu  “PURMIA”  z 
Łodzi,  które  zajmuje  się  pomocą  dla  matek  z  dziećmi,  które  doświadczyły  przemocy 
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domowej. W sprawie tej odbyło się spotkanie z mieszkańcami, ponieważ część mieszkańców 
protestowała w tej sprawie. W ostatecznym głosowaniu w na 46 osób obecnych na zebraniu 
tylko 4 osoby były przeciwne udostępnieniu świetlicy na ten cel. Umowa jest zawarta na 3 
lata, w umowie są zapisy mówiące o tym, że w razie jakichkolwiek problemów społecznych i 
niewłaściwych relacji z mieszkańcami, umowa może zostać rozwiązana z trzymiesięcznym 
wypowiedzeniem. 

Odpowiedź na zapytanie Pani Marii Boguszewskiej
W sprawie wykonania odkrzaczenia na ulicy Piaskowej i Werhurnie Pan Wójt poinformował, 
że postara się jak najszybciej wysłać tam brygadę do odkrzaczenia.

Odpowiedź na zapytanie Pana Kazimierza Toboty
Sprawa oczyszczenia kanałów burzowych została ustalona z Dyrektorem ZGK.

Odpowiedź na zapytanie Pana Stefana Troca
Rada Gminy Mielnik przyjęła stanowisko w sprawie “janosikowego”na sesji w dniu 24 lutego 
br.  Poparliśmy  obywatelski  projekt  ustawy  w  sprawie  zmniejszenia  “janosikowego”.  Z 
wiedzy posiadanej przez Pana Wójta wynika, że w roku przyszłym zapłacimy z tego tytułu 
trochę mniejszą kwotę. Nie będzie to znacząca kwota, ale mniejsza niż dotychczas.

Odpowiedź na zapytanie Pani Marii Boguszewskiej
Droga  dojazdowa  do  posesji  Państwa  Nikitorowiczów  i  Pani  Hackiewicz  zostanie 
sprawdzona, w tym momencie Pan Wójt nie może podjąć decyzji w tej sprawie.

Pan  Wójt poinformował  Radę  Gminy  o  podmiotach  w  których  wykonywana  jest  kara 
ograniczenia  wolności  oraz  praca  społecznie-użyteczna  i  przedstawił  opinię  Prezesa  Sądu 
Rejonowego w Bielsku Podlaskim dotyczącą potrzeb w zakresie wykonywania pracy przez 
skazanych.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 19.

Pan Przewodniczący Rady zapoznał radnych z zaproszeniem Przewodniczącej Rady 
Gminy  Tarnów  w  sprawie  wyjazdu  radnych  Rady  Gminy  Mielnik  do  Tarnowa  oraz 
przedstawił szczegóły organizacyjne związane z tym wyjazdem.
Wyjazd nastąpi w dniach 29-30 października 2012r.

Pan Kazimierz Tobota
W  związku  zapytaniami  wyborców  kierowanymi  do  radnego  dotyczącymi  udostępnienia 
przez  Pana Wójta  Panu Ciesnowskiemu drugiej  części  mieszkania  na byłym posterunku i 
przeprowadzania przez Pana Ciesnowskiego remontu w lokalu, w tym wybijanie drzwi, Pan 
radny zapytał jak to się ma do płacenia czynszu za ten lokal. Czy Pan Ciesnowski sam płaci 
za remont, czy ma jakieś potracenia w czynszu z tego tytułu.

Pan Wójt Gminy
Został  sporządzony kosztorys  remontu tego mieszkania,  remont kosztował pond 30 tys.zł., 
część kwoty – 4 tys.zł. została w ramach tego remontu rozłożona w czynsz, czyli do 4 tys.zł.  
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nie płaci czynszu, ponieważ ten składnik remontowy,  który włożył,  pozostanie własnością 
gminy jako część tego budynku. Jeśli chodzi o metraż, został sporządzony aneks do umowy i 
Pan Ciesnowski płaci za cały metraż, który ma w posiadaniu.

Pan Przewodniczący Rady zapytał, czy to oznacza, że pozostała część z tego kosztorysu jest 
prywatnym wydatkiem Pana Ciesnowskiego.

Pan Wójt potwierdził to i zapewnił, że przygotuje dla Pana radnego wyciąg z kosztorysu tego 
remontu obejmujący zakres wykonanych prac.

Pan Witold  Terebun zapytał  o  odkrzaczanie  dróg gminnych,  do  tej  pory nie  zostało  to 
ruszone (droga w stronę Sokóla). Trzeba byłoby również podsypać te drogę.
Należy zakupić nowe stoły i  krzesła do WOKSiR w Wilanowie,  ponieważ obecne stoły i 
krzesła  są zniszczone,  porysowane i  porozbijane.  Pan radny zwracał  się w tej  sprawie do 
Dyrektora GOKSiR, ale pozostało to bez odzewu.

Pan Wójt zaproponował aby krzesła i stoły zostały zakupione z funduszu sołeckiego.

Pani Maria Boguszewska
Pani  radna  poinformowała,  że  na  ulicy  Królewskiej  w  Mielniku  sukcesywnie  jest 
przekraczana prędkość przez użytkowników pojazdów. Przy ulicy tej znajduje się przedszkole 
i  zachowanie  takie  stanowi  wielkie  zagrożenie  dla  dzieci  i  rodziców.  Pani  radna prosi  o 
podjęcie działań mających na celu wyeliminowanie tego zjawiska. 

Pan Wójt Gminy
W  sprawie  tej  można  wystąpić  do  zarządcy  drogi  aby  zwrócił  na  to  uwagę,  chociaż 
postawienie znaku nie rozwiąże problemu. W roku przyszłym będą tam prowadzone prace 
kanalizacyjne i to na pewien czas spowoduje spowolnienie ruchu.

Pan Stanisław Drozdowski
Pan radny zwrócił się z prośbą o podjęcie działań w sprawie naprawy drogi pod Bugiem do 
Sutna, która jest niszczona przez Nadleśnictwo. Jest tam składowane i przeciągane drewno.

Pan Wójt poinformował, że droga ta nie jest zgodna z drogą geodezyjną i nie stanowi naszej 
własności. Obecna droga jest zwyczajowo wyjeżdżona przez czyjeś grunty, właściwa droga 
gminna idzie przez las. Nie możemy remontować drogi przebiegającej po cudzych gruntach. 
Kiedy zniszczono nam część ścieżki rowerowej, od razu wystąpiliśmy o jej naprawę i zostało 
to naprawione. Możemy w przyszłości wytyczyć właściwy przebieg drogi i zrobić wycinkę.

Pan Drozdowski nie zgodził się z wyjaśnieniami udzielonymi prze Pana Wójta.

Pani Olga Pogrebniak
Zapytała, czy znalazłyby się jakieś przepisy, które pozwoliłby zmobilizować ludzi którzy nie 
dbają  o  porządek  obok  swoich  posesji.  Dotyczy  to  niektórych  mieszkańców  wsi  oraz 
przyjezdnych,  którzy  posiadają  nieruchomości  we  wsi.  Może  sprawą  zainteresowałby  się 
dzielnicowy?
Czy w tym lub następnym roku zostanie rozpoczęta naprawa drogi glińskiej?
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Pan Wójt wyjaśnił, że droga ta jest przygotowywana do naprawy w przyszłym roku.

Pan Stefan Troc
Odniósł  się  do  sprawy pracy  skazanych  w Zakładzie  Gospodarki  Komunalnej.  Osoby te 
najczęściej mają zakaz prowadzenia pojazdów i dlatego mają utrudniony dojazd do Mielnika. 
Pan radny poprosił, jeśli jest taka możliwość, aby osoby te odpracowywały karę w swoich 
miejscowościach.  Prace  dla  nich  na  terenie  miejscowości  na  pewno  znajdą  sie,  choćby 
odkrzaczanie dróg i różne prace porządkowe.
Czy  w  projekcie  dotyczącym  ścieżek  rowerowych  Polski  Wschodniej  będą  jakieś  znaki 
informacyjne, tablice, wskazujące atrakcje turystyczne znajdujące się w pobliżu tych ścieżek, 
np.  w Moszczonie  -  bunkry,  źródełko czy Góra Prowały?  Jeśli  nie,  to  Pan radny prosi  o 
uwzględnienie tego w projekcie.

Pan Wójt  Gminy stwierdził,  że  nie  jest  przekonany do tego aby organizować skazanym 
pracę w ich miejscu zamieszkania. Kara musi spełniać swoja rolę, być dokuczliwa, ponadto 
wiązałoby się z dodatkowymi kosztami dla nas z racji zorganizowania takiej pracy poza ZGK.
Jeśli chodzi o tablice informacyjne na ścieżkach rowerowych, to projekt to przewiduje ich 
ustawienie.

Pani  Olga  Pogrebniak zaproponowała,  aby  ścieżka  przebiegała  z  Moszczony  do 
Radziwiłłówki,  jeśli  turyści  mają  wstąpić  na  Górę  Prowały,  to  niech  jadą  przez 
Radziwiłłówkę - więcej zobaczą.

Pan Zbigniew Jonio
Czy  podjęto  działania  w  sprawie  ustawienia  znaków  na  Przedmieściu,  przy  zjeździe  do 
promu. W sprawie tej interweniował Pan radny Kazimierz Tobota na posiedzeniu Komisji 
Rady. Trzeba ustalić która droga jest z pierwszeństwem przejazdu.

Pan Wójt Gminy
Będzie robiony dla tego odcinka drogi projekt organizacji  ruchu, jak zostanie w projekcie 
określony zakres oznakowania, to wtedy ustawimy znaki. To potrwa od 4 do 6 miesięcy.

Pani  Alina  Hackiewicz-Stępień podziękowała  Panu  Wójtowi  i  Pani  Urszuli  Gniadek  za 
pomoc w organizacji i przeprowadzeniu zebrania Wspólnoty Gruntowej Wsi Niemirów. Przez 
kilka lat wspólnota nie mogła się zorganizować, teraz jest już zarząd i będą konkretne efekty 
pracy.
Pani radna zwróciła uwagę na zbyt jej zdaniem niski znak przejścia dla pieszych przy kościele 
w Mielniku.

Pan Mikołaj Strapko – sołtys sołectwa Radziwiłłówka
Pan sołtys zapytał czy odbył się przetarg na budowę świetlicy w Radziwiłłówce i czy w tym 
roku będzie tam cokolwiek robione.
Czy zakończono prace przy drodze w Radziwiłłówce i czy nastąpił jej odbiór?
Pan Wójt Gminy
Zakres prac na drodze jaki był przewidziany do wykonania w bieżącym roku jest odebrany. 
Pozostało do wykonania szutrowe utwardzenie.
W kwestii budowy świetlicy liczymy, że do końca tego roku zostanie rozstrzygnięty przetarg. 
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Z wiosną, jak tylko będzie możliwość, rozpoczniemy prace budowlane.

Pan  Wiesław  Piotrowski  –  sołtys  sołectwa  Mętna zgłosił  potrzebę  ustawienia  tablicy 
ogłoszeniowej w Adamowie (przy barze), w kierunku do kaplicy. 

Pan Wójt zapewnił, że tablica zostanie zamówiona.

Pan Jerzy Wermjewicz – sołtys sołectwa Osłowo
Poinformował, że na drodze mlecznej, koło rzeczki, ktoś ciągał kloce i wyrwał pobocze. Jak 
pójdą deszcze to rozmyje to dalej.
Mieszkańcy wsi pytają jakie obowiązki ma świetlicowa. Jeśli je ma, to kto to ustalił?

Pan Wójt Gminy
W sprawie zniszczonej drogi Pan wójt postara sie ustalić winnego, jeśli chodzi o obowiązki 
świetlicowej  to  są one bardzo proste  -  otworzyć,  zamknąć,  wykosić  trawę,  posprzątać  po 
zebraniu  wiejskim.  Świetlicowa  nie  sprząta  po  prywatnych  imprezach  typu  -  stypa, 
osiemnastka, spotkanie młodzieży itp. Obowiązki te są zapisane w umowie zawartej z każdą 
świetlicową (opiekunem świetlicy).

Pan Michał Gnat – sołtys sołectwa Pawłowicze
Stwierdził, że należy polikwidować migające latarnie we wsi, bo w nocy jest dyskoteka.

Pan Wójt poprosił aby informacje od sołtysów i radnych dotyczące oświetlenia ulicznego 
kierować bezpośrednio do Pana Karola Dobrzanieckiego, ponieważ on odpowiada za to w 
Urzędzie. To znacznie przyspieszy załatwienie sprawy.

Pan  Sekretarz  Gminy zaproponował,  aby  zarządzić  przegląd  oświetlenia  ulicznego  we 
wszystkich sołectwach, bo problem nie dotyczy tylko Pawłowicz.

Pani Marta Ławińska
14 lutego 2011r. złożyłam pismo wnioskujące o pracy, o działalności kulturalno-artystyczno-
oświatowej w gminie, jest to rodzaj wniosku. 24 lutego 2012r., czyli po roku i paru dniach, 
upomniałam się  publicznie  tu  o odpowiedź.  Padło słowo ze strony Pani  Przewodniczącej 
“przepraszam”,  jeszcze  raz  dziękuję,  uważam,  że  na  poziomie  kurtuazji  sprawa  jest 
zamknięta, natomiast nie na poziomie formalno-administracyjno-prawnej. Uprzejmie proszę 
aby  zachować  to,  do  czego  obowiązuje  kodeks  postępowania  administracyjnego,  a 
obowiązuje  on  samorządy,  administrację  samorządową  do  podejmowania  decyzji, 
odpowiedzi, bez zbędnej zwłoki, na zasadzie pisemności i na zasadzie pogłębiania zaufania 
społeczeństwa do administracji. Wpłynęły dwa listy, na które nie otrzymałam odpowiedzi.

Pan Przewodniczący Rady poinformował Panią Ławińską, że może złożyć skargę na kogoś, 
kto nie dotrzymał przepisów kpa.

Pani Marta Ławińska
W  Sutnie  był  dwór  Pieńkowskich,  z  tego  dworu  pochodzi  Ignacy  Pieńkowski,  ja  Panu 
Wójtowi kiedyś  o tym wspomniałam.  Podobno Pan Wójt robił  rozeznanie,  z tego nic  nie 
wyniknęło.  Wnoszę  o  wyasygnowanie  z  budżetu  gminy  określonej  kwoty  pieniężnej  na 
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odtworzenie okoliczności w jakich zaginęły dwa obrazy Ignacego Pieńkowskiego i wszczęcie 
poszukiwań.  Obrazy są własnością  szkoły  w Sutnie.  Mieszkańcy potwierdzają,  że  obrazy 
widziane  tam  były  jeszcze  w  latach  pięćdziesiątych.  Środki  finansowe  są  konieczne  na 
ponawianie co jakiś czas ogłoszeń w radio, telewizji, w prasie krajowej i zagranicznej i na 
zaangażowanie historyka sztuki, archiwisty, aby profesjonalnie to poprowadził.
Istnieją czyny, ludzie i dzieła, które należą do dziedzictwa narodowego i kulturowego, nasza 
spuścizna.  I  bez  względu  na  wszystko,  trzeba  je  zachowywać,  przywracać  na  właściwe 
miejsce, na swoje. To nasz obowiązek. Obraz Św.Heleny został w zeszłym roku znaleziony 
na  strychu  czy  na  poddaszu  kościółka.  Dlaczego  te  obrazy  się  nie  znajdą?  Myślę,  że 
doprowadzenia sprawy formalnej rozliczeń GOKSiR ma w Mielniku odpowiednich ludzi

Na  pytanie  Pana  Przewodniczącego do  kogo  to  jest  kierowane,  Pani  Ławińska 
odpowiedziała, że do Rady Gminy Mielnik.

Pani Marta Ławińska
W czerwcu zwróciłam uwagę  na  manipulowanie  słowem i  jednocześnie  nieinformowanie 
rzetelnie ludzi.  Tego nie ma w protokole a to powinno być.  Jeden z Panów zadał pytanie 
dlaczego  fundacja nie  jest  wymieniona,  Pani  (Zastępca  Wójta)  odpowiedziała  fałszywie  - 
przecież  jest  na  pierwszym miejscu.  Gdybym  nie  była  obecna,  ta  informacja  by  została. 
Byłam obecna,  sprostowałam, że Pani użyła  mojej  fundacji  jako punktu pozytywnego dla 
swojej bibliografii. Drugi Pan radny zadał pytanie dlaczego gmina nie pomaga fundacji, Pani 
Wójt  odpowiedziała  ”no  przecież  Urząd  Marszałkowski  dał  10  tys.”.  Na to  ja  byłam na 
szczęście  i  odpowiedziałam,  że  Pani  jest  pracownikiem  gminy  a  nie  Urzędu 
Marszałkowskiego, stąd bierze swoje uposażenie i pytanie dotyczyło gminy. W tym czasie 
padło takie delikatne z ust Pana Wójta -”no przecież rozliczenie”. Nagle widzę w protokole 
15/12 z 20 czerwca jest takie zdanie, którego ja nie usłyszałam. Być może ja nie zauważyłam 
tego  zdania  -  “że  po  osobistej  interwencji  Pana  Wójta  doszło  do  rozliczenia  dotacji  w 
Urzędzie Marszałkowskim, czego wcześniej przez 2 lata fundacja nie potrafiła zrobić”. Panie 
Wójcie, rozumiem Pana intencje i pogłębię je. 
Jeszcze jedna sprawa, bardzo króciótko. Na początku kadencji nowo wybranej władzy,  do 
której  się przyczyniłam niestety,  zabrałam głos po raz pierwszy i  powiedziałam,  że mam 
nadzieję, tak jak wielu z nas i liczę na to, że te dwie wartości jakie tu są największe, to ludzie 
i teren, co zostanie w odpowiedni sposób docenione, zagospodarowane i uszanowane. Ludzie 
wiadomo – ludzie są cudowni, bardzo dużo tu jest ludzi wykształconych, jest dużo artystów. 
To się teraz nazywa zasoby.........., mniejsza o to. Te zasoby powinny być zagospodarowane. 
Ja niczego nie prosiłam, ja o nic nie prosiłam, proszę mi nie mówić i nie atakować, że chodzi 
o to, że Panią nie zatrudnimy. Nie proszę Pana, tu chodzi doprawdy Panie Przewodniczący, 
doprawdy o coś dużo większego. Jeśli chodzi o teren – druga wartość, najwyższa jaką ja tu 
widzę. Potarzam, to co proponuje Pan Wójt jest to atrapa kultury. Pan Wójt byłby naprawdę 
super nowoczesnym wizjonerem, gdyby Pan był na nasłuchu tego, co się dzieje w świecie. Na 
przykład, ja mogę dać wiele takich przykładów, straszliwy, dramatyczny deficyt wody, który 
nas  już  dotyka.  I  gdyby  Pan  Wójt  na  przykład  przywrócił  życie  studniom,  od  wieków 
związanych z architekturą wiejską. Tu byłby Pan wizjonerem. Jeśli chodzi o ludzi, pozwolę 
sobie  na  powiedzenie  czegoś  niezbyt  przyjemnego.  Uważam,  że  te  zasoby  potencjału 
ludzkiego zostały jak gdyby oddelegowane do karmienia piskląt kukułczych, już opierzonych, 
natomiast jednemu artyście,  który ośmielił  się napisać skargę, padło coś “pod sąd”. Co to 
znaczy, w końcu ta jego skarga została uznana w całości czy nie? Jeżeli artysta stąd ośmiela 
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się i od razu jest zbywany, mniej więcej tak jak to Pan chciał przed chwilą tak. zrobić ze mną, 
to coś tu jest nie tak. Ci, którzy z chęcią, z radością zaczęli pracę tutaj, bo stąd pochodzą, 
mają wykształcenie prawidłowe i stosowne, po prostu zostali wymoberowani. Wymoberować 
jest to od mobbingu. Ja pozwalam sobie na to, bo jestem o tym przekonana, to się powtarza.  
Jeśli chodzi o teren, proszę się jeszcze mocno zastanowić jak wykorzystać piękno tego terenu 
z pożytkiem dla tego terenu. Nie wiem na jakiej  zasadzie jest sprawa stopnia zniszczenia 
środowiska w tym planie, ale to już jest inna sprawa. Dziękuję bardzo.

Pan Przewodniczący  Rady zapewnił,  że  to  co będzie  możliwe Rada i  Wójt  uwagi  Pani 
Ławińskiej wykorzystają w swoich pracach.

Pani Agnieszka Terpiłowska zapytała o plac zabaw na Przedmieściu. Czy były rozmowy z 
właścicielem  działki  na  temat  zagospodarowania  tego  placu  zabaw?  Zapytała  również  o 
kwestie finansowe związane z urządzeniem placu.
Sprawa ulicy Zamiejskiej i Mostowej – od czasu uruchomienia promu jest wzmożony ruch na 
tych  ulicach,  szczególnie  na wakacje.  Samochody jeżdżą  bardzo szybko,  z  piskiem opon, 
stanowi to zagrożenie, szczególnie dla bawiących się tam dzieci.

Pan Wójt poinformował, że były dwukrotnie prowadzone rozmowy z właścicielem działki. 
Tam, oprócz placu zabaw, na tym terenie będzie robione miejsce przystankowe do przeprawy 
promowej.  Będzie  robiony  do  tego  całościowy  plan  zagospodarowania  tej  działki,  którą 
chcemy kupić i wtedy zostanie określony kosztorys wykonania. Na zebraniu wiejskim Pan 
Wójt powiedział, że dołoży pieniędzy na zorganizowanie placu, tak, aby było to jednocześnie 
całościowo zrobione. Na razie nie wiemy ile to będzie kosztować.
Na  ulicach  Zamiejskiej  i  Mostowej  możemy  wprowadzić  ograniczniki  ruchu.  Niech 
mieszkańcy Przedmieścia napiszą w tej sprawie podanie do Urzędu Gminy.
Pan Wójt poinformował,  o prośbie ZOL w sprawie pomocy finansowej dla tej jednostki i 
zaproponował aby wśród mieszkańców gminy przeprowadzić zbiórkę warzyw i przekazać je 
do kuchni ZOL.
Poinformował  również,  że  posiadamy  dwa  obrazy  Pana  Ignacego  Pieńkowskiego,  które 
zginęły ze szkoły Podstawowej w Sutnie. Zostaną one przekazane do konserwacji do Torunia.

Pan Marek Malinowski poinformował, że kuchnią w szpitalu zajmuje się prywatna firma, 
wobec czego Pan Wójt wycofał propozycję zbiórki produktów rolnych na potrzeby ZOL.

Do punktu 20.

Wobec wyczerpania porządku obrad XVII sesji Rady Gminy Przewodniczący Rady 
podziękował radnym i gościom za udział w sesji i zamknął jej obrady.

Protokołowała:

Elżbieta Szymańska
       Przewodniczący Rady

Jan Zduniewicz


